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                 R O M A N I A  

        JUDETUL VRANCEA 

      MUNICIPIUL FOCSANI     

         CONSILIUL LOCAL      

        

 
 
 

 

P R O C E S    V E R B A L 

din  31iulie 2014      

 
 
 
 

   Astăzi, data de mai sus, la sediul Primăriei Municipiului Focşani din B-dul 

Dimitrie Cantemir nr.1 bis, are loc şedinţa ordinară a Consiliului Local al 

municipiului Focşani. 

D-nul Eduard-Marian Corhană, Secretar al municipiului Focşani, deschide  

şedinţa ordinară din 31.07.2014, şedinţă convocată prin dispoziţia d-nului Primar 

nr.742/25.07.2014, constatând că în sală sunt prezenţi un număr de 18 consilieri. 

Absentează d-nii consilieri: Cătălin Vrabie, Tudorel-Daniel Trofin, Ionuţ Mersoiu. 

Este întrunit cvorumul necesar pentru ca şedinţa să fie legal constituită, este 

astfel îndeplinită condiţia art. 40 alin. (1) din Legea nr. 215/2001, privind 

administraţia publică locală, republicată cu modificările şi completările ulterioare.  

D-nul Secretar al municipiului Focşani, Eduard-Marian Corhană, supune 

votului procesul verbal al şedinţei ordinare din 26.06.2014. 

Nu sunt discuţii şi se aprobă cu 18 voturi „pentru”. 

   

  La şedinţă participă: 

 

 d-nul  Decebal Bacinschi – Primar al municipiului Focşani; 

 d-na Micşunica Baciu – Director executiv Direcţia resurse umane; 

 d-na Carmen Grosu  – Director executiv  - Direcţia Economică; 

 d-na Cristina Dăscălescu – Şef serviciu administraţie publică locală, agricultură, 

cadastru; 

 d-na Cristina Costin – Şef serviciu investiţii, fond locativ; 

 d-na Paula Mândru – Inspector serviciu juridic contencios; 

 d-na Diana Decuseară – Arhitect şef; 

 d-na Carmen Pascaru – Consilier juridic, aparatul permanent de lucru al 

Consiliului local; 

 d-nul Dan-Liviu Pogorevici - Director 

 d-nul Dan-Mihai Cazaciuc – Şef  serviciu comunicare; 

 d-nul Meluş Nazâru  – Şef serviciu impozite şi taxe locale; 

 d-nul Mariana  Năstase – Contabil Şef SC ENET SA Focşani; 

 d-nul Viorel Profiroiu – Director S.C. CUP Salubritate SRL Focşani; 

 d-nul Marian Rădulescu – Director Clubul Sportiv Municipal Focşani; 
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 d-nul Mihai Ciubotaru – Director Serviciul Public Local de Asistenţă Socială 

Focşani. 

 d-nul Gheorghe Vasilescu – Director SC CUP SA Focşani; 

 d-nul Sile Velniţă - Şef serviciu investiţii – Direcţia de Dezvoltare Servicii 

Publice Focşani; 

 d-nul Florentin Răuţă  -  Preot Paroh - Parohiei „Sf.Cuv.Parascheva-Noua  

       Catedrală”Focşani; 

 

 

 

        La  şedinţă mai participă cetăţeni ai municipiului Focşani, precum şi 

reprezentanţi ai mass-mediei locale. 

    

 

  Preşedinte de şedinţă d-nul Bogdan-Emilian Matişan prezintă proiectul 

ordinii de zi care cuprinde 21 puncte: 

 

 

Secţiunea I – proiecte de hotărâri  

 

1. proiect de hotărâre privind aprobarea execuţiei bugetului local al Municipiului 

Focşani, bugetului instituţiilor finanţate parţial şi activităţilor finanţate integral din 

venituri proprii şi bugetului creditelor interne pe semestrul I 2014 detaliate pe 

secţiunea de finanţare şi secţiunea de dezvoltare; 

                                                              

2. proiect de hotărâre privind aprobarea  acordării unui sprijin financiar Parohiei 

„Sf.Cuv.Parascheva-Noua Catedrală”Focşani; 

                                                             

3. proiect de hotărâre privind aprobarea modificării şi completării art.1 şi 3 şi 

anexelor nr.1 şi 3 la Hotărârea Consiliului Local al Municipiului Focşani 

nr.194/26.06.2014 privind aprobarea alocării, din bugetul local al Municipiului 

Focşani pe anul 2014, a sumei de 65,60 mii lei pentru premierea elevilor şi sportivilor 

din unităţile de învăţământ preuniversitar de stat din Municipiul Focşani care au 

obţinut rezultate deosebite la olimpiadele şi concursurile şcolare pe discipline – faza 

naţională, precum şi la campionatele sportive internaţionale şi naţionale, organizate în 

perioada iunie 2013-iunie 2014; 

                                       

4. proiect de hotărâre privind aprobarea alocării sumei de 1.840 lei din bugetul local 

al Municipiului Focşani pe anul 2014, pentru premierea copiilor participanţi la 

competiţia de îndemânare role, skateboard şi ciclism pentru copii denumită 

„Bicicleală înainte de şcoală” ce va avea loc în data de 6 septembrie 2014; 

                                                             

5. proiect de hotărâre privind aprobarea rectificării Bugetului General al Municpiului 

Focşani pe anul 2014; 

                                                           

6. proiect de hotărâre privind aprobarea rectificării bugetului de venituri şi cheltuieli 

al SC Administraţia Pieţelor Focşani SA pe anul 2014; 
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7. proiect de hotărâre privind completarea HCL nr.329/31.10.2013 privind aprobarea 

Inventarului bunurilor care alcătuiesc domeniul privat al municipiului Focşani; 

 

8. proiect de hotărâre privind aprobarea vânzării fără licitaţie publică a terenului în 

suprafaţă de 23 mp. Situat în Focşani, str.Bucegi nr.2, bl.7, judeţul Vrancea, T.191, 

P.10450 ce aparţine domeniului privat al municipiului Focşani, către Spînu Dan-

Cristinel; 

 

9. proiect de hotărâre privind aprobarea incredinţării în folosinţă gratuită pe perioada 

existenţei construcţiei, a terenului în suprafaţă de 1066 mp situat în Focşani, 

Bdul.Independenţei nr.4 bis aparţinând domeniului privat al municipiului Focşani, 

către Parohia „Sfânta Cuvioasa Parascheva”; 

        

10. proiect de hotărâre privind aprobarea subtraversării terenurilor aparţinând 

domeniului public/privat al municipiului Focşani de către SC PRECOENERGY 

EXPERT SRL Bucureşti în vederea realizării unui racord la reţeaua electrică de 

distribuţie a unei centrale fotovoltaice; 

 

11. proiect de hotărâre privind aprobarea subtraversării terenurilor aparţinând 

domeniului public/privat al municipiului Focşani de către SC PRECOENERGY 

CONCEPT SRL Bucureşti în vederea realizării unui racord la reţeaua electrică de 

distribuţie a unei centrale fotovoltaice; 

       

12. proiect de hotărâre privind desemnarea mandatarului Consiliului Local al 

Municipiului Focşani în Adunarea Generală a Acţionarilor la SC Compania de 

Utilităţi Publice SA Focşani;  

 

13. proiect de hotărâre privind aprobarea numarului de asistenţi personali al 

persoanelor cu handicap grav şi a numarului de indemnizaţii lunare la nivelul 

Municipiului Focşani; 

       

14. proiect de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici pentru 

obiectivul de investiţii „Contorizare scări de bloc aferente Punctului Termic nr.30” 

municpiul Focşani, judeţul Vrancea; 

       

15. proiect de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici pentru 

obiectivul de investiţii „ Amplasare sistem video în intersecţia B-dul Unirii cu strada 

1 Decembrie 1918 ” municipiul Focşani, judeţul Vrancea; 

       

16. proiect de hotărâre privind aprobarea listei nominale cu persoanele cărora li se 

repartizează locuinţe pentru tineri destinate închirierii, conform Normelor 

metodologice de punere în aplicare a prevederilor Legii nr.152/1998 republicată şi 

modificată şi a Hotărârii Consiliului Local nr.119/24.04.2014 privind aprobarea listei 

de priorităţi; 
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17. proiect de hotărâre privind aprobarea unui schimb de locuinţe ANL situate în 

Focşani, Cartierul Democraţiei solicitat de titularii contractelor de închiriere în 

conformitate cu Legea locuinţei nr.114/1996 republicată şi modificată; 

 

18. proiect de hotărâre privind aprobarea vânzării apartamentului situat în Focşani, 

Aleea Parc, nr.9, bl.67,sc.2, ap.11, către doamna Iliescu Simona - Mihaela; 

       

19. proiect de hotărâre privind aprobarea vânzării garsonierei situată în Focşani, 

str.Ulmului,  nr.7, ap.11, înscris în CF 51902-C1-U5 UAT  Focşani şi a boxei înscrisă 

în CF 51902 C1-U11 către doamna Gorghiu Tatiana; 

       

20. proiect de hotărâre privind avizarea funcţionării terasei sezoniere amplasate pe 

domeniul public/privat al municipiului Focşani; 

       

21. proiect de hotărâre privind aprobarea cererilor de înlesnire la plată a obligaţiilor 

datorate bugetului local, depuse de Mocanu Mădălina cu domiciliul în Focşani, Aleea 

Căminului nr.12, ap.87, Mocanu Gabriela Adriana cu domiciliul în Focşani, Aleea 

Căminului nr.12, ap.95, Călin Livia Mihaela cu domiciliul în Focşani, Aleea 

Căminului nr.12, ap.55 şi Mistrăpău Maria cu domiciliul în Focşani, str.Birşei nr.6, 

ap.57; 
  

 

 Sunt discuţii referitoare la ordinea de zi şi anume : 

 

D-nul Primar Decebal Bacinschi: „doresc să introduc pe ordinea de zi 2 

proiecte şi anume: 

 

 

- proiectul nr.22: proiect de hotărâre privind aprobarea majorării capitalului 

social al SC CUP SALUBRITATE SRL Focşani. 

 

 - proiectul nr.23:   proiect de hotărâre privind modificarea şi completarea art.2, 

alin.2 din HCL nr.211/2013, privind modul de exercitare a dreptului de acces al 

furnizorilor de reţele publice de comunicaţie electronice pe proprietatea publică şi 

privată a municipiului Focşani. 

 

 

Nu sunt discuţii şi se supune la vot proiectul ordinii de zi, cu introducerea 

proiectelor nominalizate şi se aprobă cu 18 de voturi “pentru”. 
 

 

Se prezintă punctul 1 al ordinii de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 

execuţiei bugetului local al Municipiului Focşani, bugetului instituţiilor finanţate 

parţial şi activităţilor finanţate integral din venituri proprii şi bugetului creditelor 

interne pe semestrul I 2014 detaliate pe secţiunea de finanţare şi secţiunea de 

dezvoltare; 
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 Nu sunt discuţii, şi se supune la vot proiectul de hotărâre şi se adoptă cu 18 

voturi „pentru”, devenind hotărârea nr. 197. 

 

 Se prezintă punctul 2 al ordinii de zi:    proiect de hotărâre privind aprobarea  

acordării unui sprijin financiar Parohiei „Sf.Cuv.Parascheva-Noua Catedrală” 

Focşani; 

  

 D-nul consilier Lilian Ilie: „după cum ştiu, în luna martie au existat mai multe 

proiecte de hotărâre privind alocarea de fonduri privind mai multe parohii din 

municipiul Focşani. 

Acele proiecte de hotărâre au fost retrase, motivul invocat a fost acela că, mai 

sunt şi alte parohii care doresc bani, şi atunci o să revenim cu un nou proiect de 

hotărâre de care să beneficieze şi acestea de sprijinul de la bugetul de local. 

Vorbim de Parohia Ştefan cel Mare, Parohia Sfântul Ştefan cel Mare, Sfântul 

Nicolae, Sfinţii Voievozi Mihail şi Gavril şi Sfinţii Trei Ierarhi. 

Astăzi remarcăm că din multitudinea de parohii care ar fi trebuit să apară, 

trebuie să alocăm bani pentru Parohia  „Sf.Cuv.Parascheva-Noua Catedrală” Focşani. 

Toate aceste resurse financiare merg la subcapitolul 67.02.50, art. 20.19. 

 Sunt creştin ortodox, sunt şi reprezentantul singurului  partid creştin-democrat 

din România, dar nu pot să votez acest proiect şi să vă spun de ce. Nu putem vota în 

necunoştinţă de cauză. 

În primul rând, în raportul semnat de d-na Grosu şi d-na Costin se spune că 

alocarea va avea loc pe baza documentelor justificative prezentate. 

Nu ni s-au pus la mapă nici un fel de documente în sensul acesta. Mai mult 

decât atât. Vor fi, structura metalică, turla mare plus acoperiş vor fi conform 

devizului de lucrări. Nu există nici măcar acest deviz de lucrări.  

Cum putem noi lua o decizie, să votăm, în necunoştinţă de cauză ? 

Este o vorbă, a vota ca primarul. 

Noi nu suntem primari, suntem consilieri, şi chiar rog, ştiu eu, să amânăm 

luarea unei decizii în sensul acesta. 

Dacă nu, o să mă abţin la vot”. 

 

A venit d-nul consilier Cătălin Vrabie. 

 

D-nul consilier Aurel Bâcu: „sunt de acord cu colegul Ilie, şi cred că ar trebui 

să fim în cunoştinţă de cauză, cu tot ce va  înseamna de aici înainte finalizarea acestei 

Catedrale, pentru că bănuiesc că tot din banii Consiliului Local se va finaliza. 

Nu ştiu, avem o estimare. Care mai sunt lucrările, în câţi ani se va finaliza?  

Pentru că, mă gândesc că, pentru noi va deveni al doilea ENET această 

Catedrală. 

Nu vreau să mai intru în istoric, să văd cine a început-o şi de ce a început-o. 

Focşani-ul avea destule lăcaşe de cult în care să ne rugăm. Nu mai spun  şi de locul 

amplasat. Ba vom mai avea şi un proiect cu încă 2000 mp. în care municipalitatea  

cred că putea să facă şi altceva decât un depozit de cărţi şi nu mai ştiu eu ce! 

Şi eu mă voi abţine, împreună cu grupul meu de la acest proiect, dacă nu vom 

avea un deviz de lucrări, să ştim măcar, dacă ne-am luat această greutate în spate, ce 

lucrări se vor executa acolo”. 
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 Preşedinte de şedinţă d-nul Bogdan-Emilian Matişan „aş vrea să fac şi eu 

două comentarii vis-a-vis de acest proiect . 

Nu cred că votăm în necunoştinţă de cauză.  

Discuţia vis-a-vis de ridicarea acestei turle şi cheltuielile estimate pentru 

aducerea acelui utilaj, le-am avut, dacă ţineţi minte d-nilor consilieri încă din toamnă. 

Singura problemă la vremea respectivă era, că acea macara, din câte am înţeles 

este unică în ţară şi  avea contracte cu foarte multe alte obiective care aveau nevoie 

de o astfel de macara . 

Suma apreciată la vremea respectivă era de 500 mii lei. 

Acum s-a ivit ocazia şi această macara, după cum vedeţi a şi venit la Focşani. 

Mai mult decât atât. Trebuie să ţinem cont şi de faptul că, în fiecare an 

aproape, Consiliul Judeţean Vrancea  alocă fonduri pentru această Catedrală, care-i 

virează la Primăria Focşani şi noi îi dăm mai departe la Catedrală. Pentru că este o 

investiţie a oraşului. Până la urmă, această Catedrală este pentru cetăţeni, nu o facem 

pentru Consiliul Local. Nu poate fi comparată cu o instituţie, gen ENET. Pentru că o 

biserică, aduce în general profit în sufletul oamenilor, nu în buzunarul lor”. 

 

D-nul consilier Radu Niţu: ”în primul rând cetăţenii municipiului Focşani, 

doresc finalizarea acestei lucrări, o lucrare măreaţă, care pune în evidenţă şi oraşul, 

municipiul Focşani şi eu cred că trebuie alocate în continuare fonduri pentru 

finalizarea acestei lucrări. 

Devizul a fost făcut. Nu au mai fost discuţii pe această temă. Nu cred că sunt 

probleme. 

Eu ştiu că, de la Primărie orice merge către o altă instituţie, vin cu hârtii în 

spate. Vin cu chitanţe, cu facturi care justifică întru totul această cheltuială care 

trebuie făcută. 

Eu, faţă de colegii meu, eu sunt ortodox, şi sunt un creştin care voi vota acest 

proiect de hotărâre”. 

 

D-nul consilier Dragoş-Puiu Horhocea: „în primul rând, vreau să spun şi eu, 

sunt un bun ortodox, merg suficient de des la biserică, nu uit să mă închin în fiecare 

seară, însă, aş vrea să vă reamintesc că, de ceva timp încoace, dăm suficient de mulţi 

bani lăcaşelor de cult, omiţând un singur aspect, care mie mi se pare  ... sau nu doar 

un aspect , poate mai multe, nu aş vrea să fiu critic. 

Aş vrea să vă reamintesc că, sunt convins că totuşi cu 5 miliarde lei de 

exemplu, am putea să facem măcar unul, din cele două baze sportive ale Focşani-ului, 

la care locuitorii Focşani-ului să aibă acces. 

Pentru că dacă vor să se ducă la o biserică, sunt suficient de multe biserici. 

Eu, spre exemplu dimineaţa alerg şi în Sud şi pe Stadionul 23 August. Şi 

credeţi-mă că sunt suficient de mulţi oameni care ar dori să alerge dar nu este locul 

propice unei astfel de activităţi”. 

  

D-nul consilier Lionida Milea: „ştim că în Focşani trebuie terminată  

Catedrala, dacă am început un edificiu, automat trebuie să-l terminăm. 
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Problema noastră nu este că se alocă 500 milioane lei sau 10, sau 1 miliard lei. 

Problema este, ce se fac cu banii aceştia în spatele raportului. Nu a apărut nici un 

deviz în care să vedem real, ce se fac cu aceşti bani ...” 

D-nul Primar Decebal Bacinschi: „adu un deviz, să vadă şi dânşii” 

 

D-nul consilier Lionida Milea: „în raport ... este o neconcordanţă. 

În raportul prezentat, scrie: făcut turlă metalică şi acoperiş.  

În cererea prezentată de Preotul Paroh, se specifică, doar ridicarea turlei.  

Ori în condiţiile acestea, ni se pare suma prea mare. 5 miliarde lei doar pentru 

ridicat turla metalică şi acoperiş. 

În fiecare an Primăria alocă către Catedrală, cam 10 miliarde lei. În 2011, s-au 

alocat 10 miliarde lei, lei vechi vorbesc. În 2012, 10 miliarde lei, în 2013, 10 miliarde 

lei.  

Nu ştim când se va termina.  

Deci, banii aceştia se alocă în fiecare an. Este o sumă destul de mare şi 

lucrările, observăm şi noi că stagnează, nu înaintează.  

Din raportul prezentat am înţeles că mai este nevoie de 100 miliarde lei pentru 

terminbarea catedralei. 

Deci, în ritmul acesta, noi putem să dăm  în fiecare an câte 10 miliarde lei, o să 

ajungem să nu o mai terminăm niciodată. O să ajungem să pompăm bani acolo ... Şi 

atunci, părerea mea este că trebuie făcut un deviz, să hotărâm cu toţii şi să găsim o 

soluţie de a o termina în 2-3 ani, poate ne ajută şi Ministerul Cultelor, Guvernul şi 

Consiliul Judeţean Vrancea, să putem termina Catedrala. 

Oricum, fără astea, mi-e greu să mă pronunţ, să votez proiectul acesta”. 

 

D-nul consilier Cătălin Vrabie: „că este mult sau puţin 5 miliarde lei pentru 

ridicarea turlei, nu putem estima noi.  

Aţi văzut şi dvs. ce macara, ce greutate are turla aceea.  

Eu ştiu din discuţiile tehnice, că nu există decât o singură firmă în România 

care să ridice greutatea respectivă şi a fost nevoie de foarte mulţi bani ca să o ridice. 

Nu ştiu exact devizul aşa cum nici dvs.nu ştiţi, însă cum spuneau şi colegii mei 

mai devreme, fiecare leu cheltuit din bugetul municipiului este justificat prin 

documente fiscale. 

Mai mult decât atât. Dacă sunt nelămuriri legate de destinaţia acestor bani, 

avem în sală cred, preotul Paroh. Dumnealui a fost  de cîţiva ani şi este în continuare 

preot, poate să ne spună clar, banii aceştia sunt pentru asta, pentru asta, pentru asta. 

Simplu, ne lămurim şi dacă după asta mai avem şi alte întrebări mai discutăm”. 

 

D-nul consilier Lucian Moraru: „dacă Părintele este în sală, pentru ca să 

avem şi noi o analiză corectă, ar trebui să ne aducă un deviz de la firmă, mai mult 

dacă firma este aici. Ca să fim în cunoştinţă de cauză cum se folosesc banii”. 

 

D-nul Preot Paroh Florentin Răuţă: „am depus devizul”. 

  

D-nul consilier Lucian Moraru: „am vrea să ştim cum se cheltuiesc banii” 
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D-nul consilier Marius Iorga: „bănuiesc că d-nul Paroh nu deţine toate actele 

contabile, sau ni le poate pune la dispoziţie aparatul tehnic.  

Vreau să vă spun că şi eu sunt un bun ortodox, mai mult sau mai puţin bun. 

Faptul că vom fi împotrivă în alocarea acestor bani, nu vom face decât să întârziem 

terminarea lucrării pe care toţi o dorim odată şi odată finalizată.  

Ştiu că este o problemă mai veche pentru municipiul nostru şi bănuiesc că 

tergiversarea alocării banilor necesari nu va face decât să pună mai multe piedici şi să 

frâneze mai mult finalizarea acestor lucrări”. 

 

Preşedinte de şedinţă d-nul Bogdan-Emilian Matişan: „da, ne declarăm 

ortodoxi, creştini, dar când e vorba să ajutăm un pic biserica, găsim tot felul de 

motive să nu ...”. 

 

D-nul Primar Decebal Bacinschi: „interesant. 

Atunci când am votat bugetul această discuţie nu a avut loc. Pentru că trebuia 

să o discutăm atunci şi nu acum.  

În condiţiile în care noi am votat atunci bugetul, într-adevăr, toate aceste 

cheltuieli, toate aceste lucrări, noi trebuie să le regăsim în proiectele de anul acesta. 

Dvs. votaţi dacă este oportun să executăm sau să nu executăm o lucrare. De 

modul în care se execută, se cheltuie banii, răspundem noi, aparatul Primăriei. 

Dacă vreţi să fiţi informaţi ce lucrări urmează să fie făcute, poftiţi d-nilor 

consilieri, uitaţi-vă pe astea. Dacă înţelegeţi ceva, nu am nimic împotrivă. 

Acesta este motivul pentru care noi, la nici o lucrare, la nici o investiţie până 

acum, dvs. nu v-am prezentat devizele de lucrări, cantităţile de lucrări pe care le 

plătim. 

Aprobaţi o sumă, iar noi  justificăm în faţa organelor de control. Este Curtea de 

Conturi, sunt cei care vin în control, aceşti bani pe care-i cheltuim în cadrul Primăriei. 

Acum, s-o luăm pe cea dreaptă.  

La Catedrala aceasta, cred că o să mai trebuiască  să mai cheltuim cu ea, cel 

puţin 100 miliarde lei, bani vechi. Nu cred că cineva, în afară de noi, comunitatea din  

municipiul Focşani va aloca majoritatea banilor pentru finalizarea acestei lucrări.  

Să spunem că o să primim poate bani de la Ministerul Cultelor, cum spunea  

d-nul Bâcu. Poate o să primim ceva şi de la Buzău, de la Arhiepiscop, să vedem poate 

o să putem.  

Poate o să mai primim bani de la Consiliul Judeţean Vrancea. După cum ştiţi, 

Consiliul Judeţean Vrancea a acordat în fiecare an şi ei o sumă.  

Este adevărat că aproape 3 ani de zile de când nu aţi mai văzut nimic, lucrări 

executate la această Catedrală. Dar vreau să vă spun că, în aceşti ani, s-au executat,  

s-au confecţionat tot ce înseamnă elemente prefabricate pentru acoperiş. 

O cantitate de aproapre 400 de tone de metal. Chiar astăzi, la ora aceasta, 

urcăm unul din elementele acestea, este vorba de elementul de baza a turnului 

principal, care nu are nici mai mult nici mai puţin de 100 tone. 

S-au folosit peste 2 tone de  electrozi. De acum o să înceapă să se vadă 

într-adevăr. Se vor monta aceste turnuri, vom monta acoperişul. Se va vedea ce se va 

face. 

De modul în care folosim aceşti bani şi îi cheltuim, noi avem în documentaţie 

astfel de categorii de lucrări pe care le putem aproba. 
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Părerea mea, nu ştiu de ce sunteţi acum supăraţi pe această Catedrală! 

Sunt convins că, tot cu dvs. o s-o continuăm, sunt convins că o să mai alocăm 

bani în continuare, pentru că este un bun al comunităţii aşa cum sunt şi unităţile 

sportive, cum spunea, locaţiile pentru sport, aşa cum spunea d-nul consilier şi 

celelalte locaţii. 

Este adevărat, din punctul meu de vedere, că o greşeală, zic eu că s-a făcut în 

municipiul Focşani. Dar aceasta, nu pot eu şi nu sunt în măsură să spun dacă s-a făcut 

sau nu s-a făcut bine, în momentul în care Focşani, avem aproape 83 de unităţi de 

cult. Nu numai ortodoxe, ci şi celelalte unităţi. 

Mai bine, cred, decât să fi construit biserici din acestea micuţe,  cred că 

direcţionam banii, şi noi şi Episcopia, dirijam banii către această Catedrală să o 

finalizăm. 

Este păcat. Sunt 14 ani de zile de când am început-o şi sunt convins că în 

momentul în care o să vedeţi că o să montăm acoperişul o să fim în măsură să mai 

alocăm bani în continuare. 

Sunt convins, că uşor, uşor, veţi înţelege că totul este pentru noi, pentru 

comunitatea noastră”. 

 

 D-nul consilier Dragoş-Puiu Horhocea: „aş vrea să nu mă înţelegeţi greşit. 

În primul rând, nu am spus că nu voi vota acest proiect. Şi nici nu am spus că sunt 

împotriva construcţiei Catedralei. Am spus doar că, sau mai bine spus, prin 

intervenţia mea am încercat doar să trag un semn de alarmă vis-a-vis de bazele 

sportive. 

Sunt cu totul de acord, şi într-adevăr Focşani-ul, sunt convins cu tărie că are 

nevoie de o Catedrală. 

Vorbeam de faptul că sunt 5 miliarde lei, din cele 100, pe care trebuie să le 

alocăm, ceea ce înseamnă că este o picătură într-un ocean. 

Iar faptul că suntem sau nu suntem buni ortodoxi, haideţi să numărăm câţi bani 

am dat şi la câte biserici. Cred că trebuie să ţinem cont şi să nu amestecăm aşa într-o 

oală mai mare”. 

 

D-nul consilier Lilian Ilie: „mulţumim d-nului Primar, văd că nu a ajuns 

dosarul încă la noi, să ne pună la dispoziţie ...  

 

D-nul Primar Decebal Bacinschi: „acesta este centralizatorul. Vreţi să vă 

aduc toată documentaţia ?” 

 

D-nul consilier Lilian Ilie: „cam stufos, am înţeles că trebuie să ridicăm cu o 

macara ... cam stufos, uitaţi-vă ce înseamnă ... ” 

 

Preşedinte de şedinţă d-nul Bogdan-Emilian Matişan: „asta înseamnă că  

şi-au făcut oamenii treaba, da ... ” 

D-nul consilier Lilian Ilie: „auziţi, era greu să-l scaneze cineva, să-l trimită, 

pentru că nu însemna prea multe pagini.  

Oricum, este tardiv să ştiţi. 

Trebuia să-l avem la mapă, să-l studiem şi noi, şi poate acum nu existau aceste 

puncte de vedere. 
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Oricum, ne dorim cu toţii să găsim în viitor cele 100  miliarde lei vechi, să 

reuşim să finalizăm această Catedrală”. 

 

D-nul Primar Decebal Bacinschi: „nu dăm o lună la ENET şi o facem”. 

 

D-nul consilier Aurel Bâcu: „am avut intervenţia de adineauri, având un 

singur lucru. Avem campioni naţionali de atletism în municipiul Focşani, care se 

pregătesc la Bistriţa, Buzău şi în alte oraşe, pentru că nu avem o pistă de atletism în 

municipiul Focşani”. 

 

D-nul consilier Lionida Milea: „am înţeles că macaraua este deja în teren, 

deja lucrează, banii ar trebui să-i dăm dacă proiectul ar fi fost înainte de lucrare, 

probabil că trebuia să ne abţinem să primim toată documentaţia. 

În cazul acesta nu avem ce să facem, pentru că lucrarea trebuie plătită. Nu poţi 

să stai cu turla în macara”. 

  

Preşedinte de şedinţă d-nul Bogdan-Emilian Matişan: „aşa cum v-am spus 

şi iniţial, această macara a fost programată de anul trecut. Iar noi am fost prevăzători, 

noi toţi consilierii de aici, am prevăzut această sumă în buget, sumă pe care am  

votat-o odată cu bugetul. 

Acum, discutăm dacă dăm sau nu dăm banii. Mi se pare ... ” 

 

Nu sunt discuţii, şi se supune la vot proiectul de hotărâre şi se adoptă cu 16 

voturi „pentru” şi 3 „abţineri” din partea d-nilor consilieri: Lilian Ilie, Lucian Moraru 

şi Gheorghiţă Berbece, devenind hotărârea nr. 198. 

 

 

 Se prezintă punctul 3 al ordinii de zi:   proiect de hotărâre privind aprobarea 

modificării şi completării art.1 şi 3 şi anexelor nr.1 şi 3 la Hotărârea Consiliului Local 

al Municipiului Focşani nr.194/26.06.2014 privind aprobarea alocării, din bugetul 

local al Municipiului Focşani pe anul 2014, a sumei de 65,60 mii lei pentru premierea 

elevilor şi sportivilor din unităţile de învăţământ preuniversitar de stat din Municipiul 

Focşani care au obţinut rezultate deosebite la olimpiadele şi concursurile şcolare pe 

discipline – faza naţională, precum şi la campionatele sportive internaţionale şi 

naţionale, organizate în perioada iunie 2013-iunie 2014; 

 

Nu sunt discuţii, şi se supune la vot proiectul de hotărâre şi se adoptă cu 19 

voturi „pentru”, devenind hotărârea nr. 199. 

 

 

 

 

 Se prezintă punctul 4 al ordinii de zi:   proiect de hotărâre privind aprobarea 

alocării sumei de 1.840 lei din bugetul local al Municipiului Focşani pe anul 2014, 

pentru premierea copiilor participanţi la competiţia de îndemânare role, skateboard şi 

ciclism pentru copii denumită „Bicicleală înainte de şcoală” ce va avea loc în data de 

6 septembrie 2014; 
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Nu sunt discuţii, şi se supune la vot proiectul de hotărâre şi se adoptă cu 19 

voturi „pentru”, devenind hotărârea nr. 200. 

 

 

 Se prezintă punctul 5 al ordinii de zi:  proiect de hotărâre privind aprobarea 

rectificării Bugetului General al Municpiului Focşani pe anul 2014; 

                   

Nu sunt discuţii, şi se supune la vot proiectul de hotărâre şi se adoptă cu 19 

voturi „pentru”, devenind hotărârea nr. 201. 

 

 

   Se prezintă punctul 6 al ordinii de zi:   proiect de hotărâre privind aprobarea 

rectificării bugetului de venituri şi cheltuieli al SC Administraţia Pieţelor Focşani SA 

pe anul 2014; 

       

Nu sunt discuţii, şi se supune la vot proiectul de hotărâre şi se adoptă cu 19 

voturi „pentru”, devenind hotărârea nr. 202. 

 

 

 Se prezintă punctul 7 al ordinii de zi:   proiect de hotărâre privind completarea 

HCL nr.329/31.10.2013 privind aprobarea Inventarului bunurilor care alcătuiesc 

domeniul privat al municipiului Focşani; 

 

D-nul consilier Lilian Ilie: „la art.1, pct.c, apare: se completează anexa 42, la 

poz.4, cu suprafaţa de 1066 mp. teren aferent Parohia Sfânta Cuvioasa Parascheva 

Focşani, str.Republicii, din tarlaua 102 ... şi parcela de rigoare.  

Ce am remarcat. La art.1, spune în felul următor: se propune completarea HCL 

nr.329/23.01.2014. Eu cred că este o greşeală, pentru că în titlu apare 31.10.2013. 

Cine a scris, d-na Grosu, d-na Costin,  sau cine a scris ? 

 Deci, este o eroare, în sensul ...”. 

 

 

Preşedinte de şedinţă d-nul Bogdan-Emilian Matişan: „cred că s-a greşit la 

redactare ” 

 

D-nul consilier Lilian Ilie: „până la urmă, ce propunem? HCL din 23.01.2014, 

sau ... ” 

 

Preşedinte de şedinţă d-nul Bogdan-Emilian Matişan: „din 2013”. 

 

D-nul consilier Lilian Ilie: „bine, din 2013. 

Ce trebuie reţinut. La primele puncte apare o valoare de inventar, spre exemplu 

la primul punct, o valoare de 82 mii lei, la pct.b, o valoare de 23200 mii lei, iar la 

parcela aceasta nu apare nici o valoare de iventar,  la parcela aceasta 1066, probabil o 

să vedeţi mai târziu că este teren pe care trebui să-l alocăm Catedralei. Alt proiect de 

hotărâre care va fi un pic mai târziu. 
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Aici, poate cineva să ne edifice care este valoarea de inventar a terenului de 

1066 mp. ? 

Trebuie să avem o valoare de inventar. Dacă aşa spune: se completează 

valoarea de inventar”. 

 

D-nul Secretar al municipiului Focşani, Eduard-Marian Corhană: 

„Trebuie să vă spunem că solicitarea Parohiei a fost pentru o suprafaţă mai mare. 

Deci nu 1066 mp. cât face obiectul inventarului din prezenta. Dar, ajungem şi la 

valoare. 

Iniţial, Parohia a cerut mai mult. Pentru că în urma deplasărilor la faţa locului 

s-a constatat că este firesc din punct de vedere al urbanismului să mergem pe 

varianta, 6 m. stânga, 6 m. dreapta. Am diminuat suprafaţa, am modificat hotărârea, 

şi obiectul inventarierii, reprezintă 1066 mp. atât cât se propune a fi acordat în 

folosinţă gratuită Parohiei. 

Nu am avut timp să facem evaluarea, pentru că aceste evaluari le facem noi şi 

colegii noştri de la Contabilitate, urmând să facem şi o valoare a acestui teren ulterior 

printr-o altă hotărâre. 

Nu s-a dorit să se evite efectiv treaba aceasta. Ultimele discuţii au fost purtate, 

mă rog, chiar şi luni a fost un semn de întrebare, înainte de vizionarea pe teren. 

Ăsta a fost motivul pentru care nu am avut timp să facem evaluarea”. 

 

D-nul consilier Lilian Ilie: „din punct de vedere juridic este în regulă să votăm 

un lucru care nu are o valoare?” 

 

D-nul Secretar al municipiului Focşani, Eduard-Marian Corhană: „d-nule 

consilier, obiectul acestui proiect are ca obiect inventarierea în domeniul privat al 

unei suprafeţe neinventariate. 

Vă spuneam, în timp, că nu toate suprafeţele care aparţin municipiului Focşani 

sunt inventariate. Sunt, fie în public, fie în privat. 

Pe măsură ce ne lovim de ele, există carte funciară, documentaţie de intabulare, 

le datăşăm, le creionăm şi le inventariem. Le adăugăm practic în inventarul 

domeniului privat al municipiului Focşani. 

Nu am nici o rezervă cu privire la legalitatea inventarierii unui teren care este  

cert al nostru. Există o vecinătate cu latura de vest, acolo unde avem parcaje şi locuri 

de parcare, am delimitat, aceea rămânând publică, fiind zonă de  acces la parcări şi 

trotuare. Iar partea dinspre est, este partea care merge înspre Parohia Sf.Cuvioasa 

Parascheva”. 

 

Nu sunt discuţii, şi se supune la vot proiectul de hotărâre şi se adoptă cu 18 

voturi „pentru” şi 1 „abţinere” din partea d-nului Lilian Ilie devenind hotărârea nr.    

203. 

 

 Se prezintă punctul 8 al ordinii de zi:   proiect de hotărâre privind aprobarea 

vânzării fără licitaţie publică a terenului în suprafaţă de 23 mp. Situat în Focşani, 

str.Bucegi nr.2, bl.7, judeţul Vrancea, T.191, P.10450 ce aparţine domeniului privat 

al municipiului Focşani, către Spînu Dan-Cristinel; 

  Nu sunt discuţii, şi se supune la vot proiectul de hotărâre şi se adoptă cu 19 
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voturi „pentru”, devenind hotărârea nr. 204. 

 

 

Se prezintă punctul 9 al ordinii de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 

incredinţării în folosinţă gratuită pe perioada existenţei construcţiei, a terenului în 

suprafaţă de 1066 mp situat în Focşani, Bdul.Independenţei nr.4 bis aparţinând 

domeniului privat al municipiului Focşani, către Parohia „Sfânta Cuvioasa 

Parascheva”; 

  

  D-nul consilier Aurel Bâcu: „o să votăm probabil şi noi acest proiect, cu toate 

că discutam cu d-nul Primar, că nu este tocmai ideal ca şi terenul acela să-l dăm.  

 În schimb, am vrea să fim atenţi cu ceea ce vrea să se construiască acolo. Este 

prea în centrul oraşului şi este prea reprezentativ să ne trezim cu nişte chichineţe pe 

acolo, gen chilii sau mai ştiu eu ce. Şi aparatul Primăriei să fie acolo tot timpul. Să fie 

atent atunci când se va veni cu planul, cu proiectul. 

 Să fie ceva reprezentativ”. 

 

  D-nul consilier Lilian Ilie: ”citind proiectul de hotărâre, spune în felul 

următor aici, că: trebuie să încredinţăm în folosinţă gratuită, pe durata existenţei 

construcţiei, suprafaţa de 1066 mp. şi mai spune că, conform Legii nr.215, privind 

administraţia locală, art.36 şi 124, Consiliul Local administrează domeniul public şi 

privat, sprijină activitatea cultelor în condiţiile legii, respectiv, dă în folosinţă 

gratuită, pe termen limitat, şi aici trebuie să reţinem, bunurile imobile din patrimoniul 

său, şi continuăm, în acest sens, propunem ca proiectul de hotărâre privind 

încredinţarea în folosinţă gratuită pe perioada existenţei construcţiei. 

 Deci, construcţia va avea o existenţă nemăsurată pentru că nu ne putem da cu 

parerea.  

 Din punct de vedere juridic, d-nule Secretar, poate ne edificaţi şi pe noi. 

 Iar, mai departe. Există o adresă pe care a trimis-o Parohia Sf. Cuvioasă 

Parascheva în data de 11.06.2014, adresa nr.16, în care solicită o suprafaţă de 2000 

mp. adiacenţi viitoarei Catedrale. Şi spun mai departe, că vor să construiască un 

depozit de obiecte de cult, de cărţi bisericeşti,  o clopotniţă, o casă socială. 

 Mergând pe teren, şi-au dat seama că de fapt numai 1066 mp.  se pot aloca, din 

cei 2000, pentru că 952 mp. îi au în proprietate. 

 Nu au ştiut domnii de acolo?  

 Solicitau 2000 mp.  şi şi-au dat seama că 952 mp. sunt ai lor şi numai 1066 mp. 

mai pot fi daţi de către domeniul public, nu . 

 Sunt nişte neconcordanţe, de asta vreau să  le aduc la cunoştinţă. Şi cu atât mai 

mult, noi în 31.10.2013 am dat 50 mp. pentru depozitul de carte”. 

 

 D-nul Secretar al municipiului Focşani, Eduard-Marian Corhană:  „încep 

prin a vă spune că nu am iarăşi nici o rezervă cu privire la faptul că Consiliul Local 

poate să dea în folosinţă gratuită unităţilor de cult terenuri. Lucru acesta s-a întâmplat 

şi în mandatul acesta şi în mandatul trecut şi de când a apărut Legea 69/1991 a 

administraţiei publice locale. 

 Aveţi rezerve la faptul că, Consiliul Local poate atribui teren în folosinţă 

unităţilor de cult, pe perioadă determinată ? 
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   Am delimitat-o în timp pe durata existenţei construcţiei. Nu am de unde să 

ştiu că această Catedrală va dăinui un secol sau două sau trei. Avem experienţa 

istorică faptul că aceste unităţi de cult sunt făcute cu simţ de răspundere şi datează 

sute de ani. 

 Mi-e greu să fac o supoziţie, eu, atunci când am redactat proiectul de hotărâre 

că se va încredinţa terenul pe o durată de 350 de ani. Un exemplu !  

 Nu am făcut-o şi am mers pe sintagma care este folosită în practică şi în tot ce 

înseamnă a delimita în timp, pe durata existenţei construcţiei. 

 În ceea ce priveşte cei 50 mp., este adevărat că anul trecut, la solicitarea 

parohiei, s-a atribuit 50 mp. pentru un chioşc, dar ar trebui să vedeţi că în partea 

finală a art.3, se abrogă acel articol, în sensul că, 1066 mp. rămân în folosinţă către 

parohie, rămânând ca suprafaţa de 50 mp. care este pe latura de nord, spre SIF, să 

revină municipalităţii”. 

 

 D-nul consilier Lilian Ilie: „d-nule Secretar, vreau să vă mai întreb încă o 

dată. Deci, cum de şi-au dat seama că din 2000 mp. numai 1066 mp. ... ” 

  

 D-nul Secretar al municipiului Focşani, Eduard-Marian Corhană: „d-nule 

consilier ... ” 

 

 D-nul consilier Lilian Ilie: „aici apare că ...” 

  

 D-nul Secretar al municipiului Focşani, Eduard-Marian Corhană: „d-nule 

consilier, nu pot să mă substitui Parohiei să apreciez modul în care au gândit. 

 Ideea este în modul următor, că între a cere şi a se aproba este o distanţă în 

timp sau comensurabilă. Dumnealor au cerut iniţial 2204 mp.  

 V-am explicat mai înainte că s-a gândit de către municipalitate, că stânga-

dreapta 6 mp. acoperă necesarul, totalizând cotele sau coordonatele. Suma a rezultat 

1066 mp.  

 Este o schiţă care matematic însumând, picăm pe 1066 mp. 

 Solicitaţi sau gândiţi un amendament în sensul că ar fi corect să primească 

2204 mp. ?” 

 

 D-nul consilier Lilian Ilie: „uitaţi-vă pe schiţa aceea ...” 

 

 D-nul Secretar al municipiului Focşani, Eduard-Marian Corhană: „d-nule 

consilier, cu tot respectul ...” 

 

 D-nul consilier Lilian Ilie: „o să facem publică schiţa aceea ...” 

 

 D-nul Secretar al municipiului Focşani, Eduard-Marian Corhană: „d-nule 

consilier, cu tot respectul. Eu am fost acolo de două ori şi am văzut, tocmai din 

dorinţa de a mă edifica. 

 Dvs. trebuie să vedeţi că anexa proiectului de hotărâre, ceea ce este haşurat, 

este suprafaţa pe care urmează să meargă la Parohie, iar dincolo de suprafaţa haşurată 

cu negru şi stânga şi dreapta, este teren care rămâne în patrimoniul municipiului. 

Acela este teren, care teoretic se poate da către Parohie”. 
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 D-nul consilier Lilian Ilie: „împreună, terenul şi astea, fac cei 2000 mp.  

d-nule Secretar? 

 Mai mult decât atât. Noi oferim cu titlu gratuit pentru anumite construcţii. 

Având în vedere că pentru finalizarea Catedralei mai trebuiesc încă 100 miliarde lei 

vechi, credeţi-mă, ca să edifice aceşti domni şi alte construcţii, nu ştiu de unde au 

finanţare. Dacă nici nu au măcar finanţare să finalizeze această Catedrală”. 

 

 D-nul consilier Cătălin Vrabie: ”eu am ascultat 10 minute, dar nu am înţeles 

nimic.  

 Ei nu vor să mai edifice nimic. Am dat 6 m. de jur împrejur. Pe 6 m. nu au ce 

să mai edifice. Acela va fi spaţiu verde. Spaţiu alocat şi îngrijit de către Parohie. Nu 

văd de ce ne pierdem timpul aiurea”. 

 

 Nu sunt discuţii, şi se supune la vot proiectul de hotărâre şi se adoptă cu 18 

voturi „pentru” şi o abţinere din partea d-nului consilier Lilian Ilie, devenind 

hotărârea nr. 205. 

 

   Se prezintă punctul 10 al ordinii de zi:  proiect de hotărâre privind aprobarea 

subtraversării terenurilor aparţinând domeniului public/privat al municipiului Focşani 

de către SC PRECOENERGY EXPERT SRL Bucureşti în vederea realizării unui 

racord la reţeaua electrică de distribuţie a unei centrale fotovoltaice; 

 

Nu sunt discuţii, şi se supune la vot proiectul de hotărâre şi se adoptă cu 19 

voturi „pentru”, devenind hotărârea nr. 206. 

 

    
Se prezintă punctul 11 al ordinii de zi:    proiect de hotărâre privind aprobarea 

subtraversării terenurilor aparţinând domeniului public/privat al municipiului Focşani 

de către SC PRECOENERGY CONCEPT SRL Bucureşti în vederea realizării unui 

racord la reţeaua electrică de distribuţie a unei centrale fotovoltaice; 

 

  Nu sunt discuţii, şi se supune la vot proiectul de hotărâre şi se adoptă cu 19 

voturi „pentru”, devenind hotărârea nr. 207. 

 

 

Se prezintă punctul 12 al ordinii de zi:  proiect de hotărâre privind desemnarea 

mandatarului Consiliului Local al Municipiului Focşani în Adunarea Generală a 

Acţionarilor la SC Compania de Utilităţi Publice SA Focşani;  

 

 

 

Preşedinte de şedinţă d-nul Bogdan-Emilian Matişan, solicită propuneri. 
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Preşedinte de şedinţă d-nul Bogdan-Emilian Matişan. „având în vedere că 

nu avem nici o propunere, supun la vot proiectul de hotărâre aşa cum este, fără 

propuneri, că nu are obiect, cine este pentru, sau îl retragem, nu d-nule Secretar ? 

Preşedinte de şedinţă d-nul Bogdan-Emilian Matişan: „se supune la vot 

proiectul fără nominalizare”. 

 

 Nu sunt discuţii, şi se supune la vot proiectul de hotărâre şi nu se adoptă cu 19 

voturi „abţineri”. 

 

 

Se prezintă punctul 13 al ordinii de zi:  proiect de hotărâre privind aprobarea 

numarului de asistenţi personali al persoanelor cu handicap grav şi a numarului de 

indemnizaţii lunare la nivelul Municipiului Focşani; 

        

D-nul consilier Lucian Moraru: „fac menţiunea că nu particip la vot având 

interes personal aici”.  

  

 Nu sunt discuţii, şi se supune la vot proiectul de hotărâre şi se adoptă cu 18 

voturi „pentru” şi o neparticipare la vot a d-nului Lucian Moraru, devenind 

hotărârea nr. 208. 

 

Se prezintă punctul 14 al ordinii de zi:  proiect de hotărâre privind aprobarea 

indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de investiţii „Contorizare scări de 

bloc aferente Punctului Termic nr.30” municpiul Focşani, judeţul Vrancea; 

 

  Nu sunt discuţii, şi se supune la vot proiectul de hotărâre şi se adoptă cu 19 

voturi „pentru”, devenind hotărârea nr. 209. 

 

 

Se prezintă punctul 15 al ordinii de zi:   proiect de hotărâre privind aprobarea 

indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de investiţii „ Amplasare sistem 

video în intersecţia B-dul Unirii cu strada 1 Decembrie 1918 ” municipiul Focşani, 

judeţul Vrancea; 

 

D-nul consilier Radu Niţu: „eu aş vrea să spun că este binevenit acest proiect 

de hotărâre pentru că dă mai multă siguranţă cetăţenilor şi zona este foarte tranzitată  

unde vor fi montate camere de luat vederi. 

Aş vrea să  precizez că şi în zona Şcolii Ştefan cel Mare, str.Ştefan cel Mare, 

Făgăraş, B-dul Unirii sunt montate astfel de camere de luat vederi şi vreau să vă spun 

că deja au eficienţă, unde într-o zi a fost tâlhărită o tânără pe stradă şi a fost uşor de 

identificat de aceste camere de luat vederi. 

Deci este binevenit şi cred că este nevoie pentru siguranţa cetăţenilor din 

municipiul Focşani de aceste camere de luat vederi”. 

 

D-nul consilier Cătălin Vrabie: „ vreau să fac o precizare. La Şcoala nr.9, 

deşi ne dorim, nu este un sistem video. Este o cameră care supraveghează.  

Ce avem noi aici, este un sistem video, care supraveghează tehnic şi  
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profesionist întreaga intersecţie. 

Lucrul acesta ar trebui într-adevăr să-l facem în mai multe intersecţii din 

municipiul Focşani. Noi am mai discutat chestiunea aceasta, în comisii. Sigur o să 

vedem ce bani o să avem şi cum stă bugetul. Şi mai mult decât atât, ar trebui să o 

facem şi în toate parcurile sau în toate obiectivele pe care le considerăm vulnerabile 

din punctul acesta de vedere”. 

 

D-nul Primar Decebal Bacinschi: „trebuie să creem o magistrală”. 

 

D-nul consilier Cătălin Vrabie: „exact. Dacă gândim un astfel de sistem care 

acum are câteva părţi răzleţe, va trebui să-l gândim în totalitatea lui, să vedem 

costurile, posibilităţile noastre de a-l realiza, dar, revin, să-l gândim în totalitate în aşa 

fel încât să fim eficienţi, să creem magistrala de care vorbea d-nul Primar în care să 

legăm diferite obiective. 

Este de studiat şi vă rog, în măsura în care veţi avea timp, să vă   gândiţi  la 

lucrul acesta şi să vă gândiţi şi ce obiective vom putea supraveghea ulterior. Pentru că 

vom avea discuţia aceasta, probabil pe bugetul de anul viitor, sau peste doi ani”. 

 

D-nul consilier Lilian Ilie: „încerc să-l înţeleg pe d-nul Vrabie, ce ne-a 

explicat.  Poate ne face să înţelegem şi de ce  costă 8000 lei o cameră, că sunt vreo 10 

camere, adică: 80000 lei, poate ne poate da detalii, să se clarifice şi lucrul acesta!”. 

 

Preşedinte de şedinţă d-nul Bogdan-Emilian Matişan: „nu cred că d-nul 

Vrabie este în măsură să vă spună de ce costă un anumit obiectiv ... ” 

 

D-na Cristina Costin: „cu tot cu verificare , cu tot cu montaj ...” 

 

D-nul consilier Lilian Ilie: „poate ne puneţi la dispoziţie şi un deviz, ce 

înseamnă asta. Da”. 

 

Preşedinte de şedinţă d-nul Bogdan-Emilian Matişan: „d-nule consilier, noi 

votăm aici nişte indicatori, până se implementează şi se ajunge la faza de plată, mai 

durează.” 

 

D-nul Primar Decebal Bacinsch: „veniţi la Serviciul Investiţii şi vorbim în 

amănunt, pe fiecare deviz. Nu-i o problemă”.  

 

  Nu sunt discuţii, şi se supune la vot proiectul de hotărâre şi se adoptă cu 19 

voturi „pentru” devenind hotărârea nr. 210. 

 

 

Se prezintă punctul 16 al ordinii de zi:   proiect de hotărâre privind aprobarea 

listei nominale cu persoanele cărora li se repartizează locuinţe pentru tineri destinate 

închirierii, conform Normelor metodologice de punere în aplicare a prevederilor 

Legii nr.152/1998 republicată şi modificată şi a Hotărârii Consiliului Local 

nr.119/24.04.2014 privind aprobarea listei de priorităţi;     
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Nu sunt discuţii, şi se supune la vot proiectul de hotărâre şi se adoptă cu 19 

voturi „pentru”, devenind hotărârea nr. 211. 

 

 

Se prezintă punctul 17 al ordinii de zi:   proiect de hotărâre privind aprobarea 

unui schimb de locuinţe ANL situate în Focşani, Cartierul Democraţiei solicitat de 

titularii contractelor de închiriere în conformitate cu Legea locuinţei nr.114/1996 

republicată şi modificată; 

 

Nu sunt discuţii, şi se supune la vot proiectul de hotărâre şi se adoptă cu 19 

voturi „pentru”, devenind hotărârea nr. 212. 

 

 

Se prezintă punctul 18 al ordinii de zi:  proiect de hotărâre privind aprobarea 

vânzării apartamentului situat în Focşani, Aleea Parc, nr.9, bl.67,sc.2, ap.11, către 

doamna Iliescu Simona - Mihaela; 

 

Nu sunt discuţii, şi se supune la vot proiectul de hotărâre şi se adoptă cu 19 

voturi „pentru”, devenind hotărârea nr. 213. 

  

Preşedinte de şedinţă d-nul Bogdan-Emilian Matişan: „am vândut prima 

locuinţă ANL din municipiul Focşani”. 

   

 

 Se prezintă punctul 19 al ordinii de zi:  proiect de hotărâre privind aprobarea 

vânzării garsonierei situată în Focşani, str.Ulmului,  nr.7, ap.11, înscris în CF 51902-

C1-U5 UAT  Focşani şi a boxei înscrisă în CF 51902 C1-U11 către doamna Gorghiu 

Tatiana; 

 

Nu sunt discuţii, şi se supune la vot proiectul de hotărâre şi se adoptă cu 19 

voturi „pentru”, devenind hotărârea nr. 214. 

 

   

Se prezintă punctul 20 al ordinii de zi: proiect de hotărâre privind avizarea 

funcţionării terasei sezoniere amplasate pe domeniul public/privat al municipiului 

Focşani; 

 

Nu sunt discuţii, şi se supune la vot proiectul de hotărâre şi se adoptă cu 19 

voturi „pentru”, devenind hotărârea nr. 215. 

 

 

Se prezintă punctul 21 al ordinii de zi:  proiect de hotărâre privind aprobarea 

cererilor de înlesnire la plată a obligaţiilor datorate bugetului local, depuse de 

Mocanu Mădălina cu domiciliul în Focşani, Aleea Căminului nr.12, ap.87, Mocanu 

Gabriela Adriana cu domiciliul în Focşani, Aleea Căminului nr.12, ap.95, Călin Livia 

Mihaela cu domiciliul în Focşani, Aleea Căminului nr.12, ap.55 şi Mistrăpău Maria 

cu domiciliul în Focşani, str.Birsei nr.6, ap.57; 
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Nu sunt discuţii, şi se supune la vot proiectul de hotărâre şi se adoptă cu 19 

voturi „pentru”, devenind hotărârea nr. 216. 

 

 

Se prezintă punctul 22 al ordinii de zi:  proiect de hotărâre privind aprobarea 

majorării capitalului social al SC CUP SALUBRITATE SRL Focşani. 

 

D-nul consilier Aurel Bâcu: „aş vrea să-l întreb pe d-nul Director Profiroiu, 

dacă, odată reparate cu aceşti bani utilajele care vor asfalta, petici, sau cum le 

numeşte dânsul, străzile municipiului Focşani, are şi fonduri pentru asfalt. Pentru că 

nu am văzut la rectificarea bugetului, bani pentru asfalt către direcţie,  în aşa fel încât 

dânsul să-şi poată face treaba. 

Să ne spună cât mai durează. Cam până când poate să asfalteze străzile”. 

 

Preşedinte de şedinţă d-nul Bogdan-Emilian Matişan: „d-nul Profiroiu, sau 

mă rog, SC CUP SALUBRITATE SRL Focşani, acţionează la comanda Direcţiei de 

Dezvoltare. Dacă noi am prevăzut bani pentru astfel de lucrări ...” 

  

D-nul consilier Aurel Bâcu: „n-am prevăzut ...” 

 

Preşedinte de şedinţă d-nul Bogdan-Emilian Matişan: „avem prevăzuţi bani 

în buget, şi dânşii lucrează aşa ... ” 

 

D-nul consilier Aurel Bâcu: „eu aşa am identificat ...” 

 

Preşedinte de şedinţă d-nul Bogdan-Emilian Matişan: „ei nu pot interveni 

pe stradă, fără comanda Primăriei”. 

 

D-nul Primar Decebal Bacinschi: „ ei au avut prevăzuţi anul acesta, 14 

miliarde lei vechi, pentru reparaţii străzi. 

Până acum au consumat 7 miliarde lei. Deci, mai au de consumat, 7 miliarde 

lei, până la sfârşitul anului. 

Deci, este suficient pentru a se putea încadra în banii pe care i-a avut dânşii”. 

                                                             

Nu sunt discuţii, şi se supune la vot proiectul de hotărâre şi se adoptă cu 19 

voturi „pentru”, devenind hotărârea nr. 217. 

 

 

 D-nul Primar Decebal Bacinschi: „eu, un singur lucru aş vrea să spun şi dvs., 

că  noi trebuie să fim foarte atenţi acum. Nu ar trebui să cheltuim, cheltuiţi, banii 

aceştia pe utilaje. 

 În momentul în care se aprobă proiectul acesta, „Vrancea curată”, ştiu că în 

acest proiect, d-nul Vasilescu, poate ştie mai mult, sau poate ştiţi dvs., îmi cer scuze, 

sunt prevăzute utilaje pentru fiecare comunitate. Pentru strângere, transportare a 

gunoiului. Nu, am dreptate ? ... 
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 D-nul Director Viorel Profiroiu: „doar pentru utilajele Staţiei de Asfalt ...” 

 

 D-nul Primar Decebal Bacinschi: „nu. Nu este vorba de asfalt, pentru că eu 

am avut o discuţie cu d-nul Profiroiu, în condiţiile în care dânsul spunea că i-au 

îmbătrânit utilajele şi maşinile pentru încărcat şi transportat gunoi. 

 Ştiţi, am avut o discuţie pe treaba aceasta ... ” 

 

 D-nul Director Viorel Profiroiu: „ pentru Staţia de Asfalt ...” 

 

 D-nul Primar Decebal Bacinschi: „nu. Dar, vreau să vă spun că acea discuţie 

pe care noi am avut-o, o să rămână un pic în aşteptare, până când vedem ce utilaje ... 

Adică să nu vă puneţi să cheltuiţi acum pe piese nici prea mult, cu ce utilaje vom fi 

dotaţi în acel proiect cu „Vrancea curată”, a Consiliului Judeţean Vrancea.” 

 

 D-nul Director Viorel Profiroiu: „pentru salubritate ...” 

 

 D-nul Primar Decebal Bacinschi: „pentru salubritate ... 

 Nu, că noi amândoi am avut o discuţie legat de maşini,  şi am spus că poate-i 

mai bine să aşteptăm un pic” 

 

 

 Se prezintă punctul 23 al ordinii de zi:  proiect de hotărâre privind modificarea 

şi completarea art.2, alin.2 din HCL nr.211/2013, privind modul de exercitare a 

dreptului de acces al furnizorilor de reţele publice de comunicaţie electronice pe 

proprietatea publică şi privată a municipiului Focşani. 

 

Nu sunt discuţii, şi se supune la vot proiectul de hotărâre şi se adoptă cu 19 

voturi „pentru”, devenind hotărârea nr. 218. 

 

 

 

 Secţiunea a II a – rapoarte, informări 

 

Preşedinte de şedinţă d-nul Bogdan-Emilian Matişan: ”avem la mapă:  

- NOTIFICARE - OFERTA DE CONCORDAT PREVENTIV-debitor  

Societatea Comercială ENET SA Focşani,  dosar 1439/91/2014-Tribunalul Vrancea, 

conciliator provizoriu Borcea Vasile; 

 

 

 Nu sunt comentarii pe marginea acestei notificări.  

 D-nii consilieri locali au luat cunoştinţă de notificare; 

 

- Adresa nr.32194/20.06.2014 – referitor la includerea SC ENET SA pe lista  

operatorilor economici care realizează stingerea obligaţiilor fiscale prin conversie 

conform O.U.G. nr.25/2014; 

 Nu sunt comentarii pe marginea acestei adrese.  

 D-nii consilieri locali au luat cunoştinţă de adresă; 
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- Raport privind verificarea activităţii asistenţilor personali ai persoanelor cu  

handicap în semestrul I 2014, asistenţi care lucrează în baza contractului de muncă 

încheiat cu Primăria Municipiului Focşani; 

 

 Nu sunt comentarii pe marginea acestui raport.  

 D-nii consilieri locali au luat cunoştinţă de acest raport; 

 

 

 

 Secţiunea a III a – discuţii, declaraţii politice 

  

   

Preşedinte de şedinţă d-nul Bogdan-Emilian Matişan: „solicit înscrieri la 

cuvânt pentru punctul discuţii şi declaraţii politice”. 

 

Se înscrie: d-nul consilier Aurel Bâcu şi d-nul consilier Cătălin Vrabie. 

 

 

D-nul consilier Aurel Bâcu: „vreau să vă informez că am însoţit delegaţia a 

cărei deplasare a fost sponsorizată de către Consiliul Local, în Franţa, echipa de 

rugby, echipele de rugby, ale Liceului cu Program Sportiv, în oraşul Tarbes.  

A fost o deplasare reuşită, într-o zonă în care  rugby-ul este la el acasă. Acolo 

se respiră rugby. Este o mândrie pentru echipa Liceului cu Program Sportiv, care în 

singurul meci oficial a reportat şi victoria şi a învins o echipă din Tarbes cu o bogată 

tradiţie în acest sport. 

Dezvoltarea lor, atât în domeniul economic cât şi în domeniul sportiv se face 

pe bază de proiecte prin aglomerări urbane. Aici este o asociere între Tarbes şi încă 4 

comune, care au purces la un proiect comun, cu bază sportivă comună, cu o echipă 

comună pe care o susţin toţi şi un proiect care are deosebit succes. 

Am fost impresionaţi de modul cum ne-au primit.  

A rămas să ne viziteze în măsura în care se vor perfecta unele acţiuni pentru 

anul viitor. 

Am avut două întâlniri oficiale la două primării din cadrul acestor aglomerări.  

Este vorba de Primăria din Aureilhan şi Primăria din Séméac. 

Le-am  transmis urările noastre, ale dvs. d-nule Primar şi le-am reiterat 

invitaţia de a ne vizita atunci când dânşii vor putea. 

Vă înmânez d-nule Primar, două trofee primite.  

Acesta este de la Primăria din Aureilhan”.  

D-nul Primar Decebal Bacinschi: „ vă mulţumesc”. 

 

D-nul consilier Aurel Bâcu: „Este un copac al veşniciei, realizat de un artist 

local care a participat şi la întâlnire. 

Iar acesta este de la d-na Primar de la Primăria din Séméac”. 

 

D-nul Primar Decebal Bacinschi: „ vă mulţumesc”. 
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D-nul consilier Aurel Bâcu: „le punem la panoplia de trofee a Primăriei. 

Acţiunea a fost, foarte, foarte reuşită şi sportivii noştri au făcut o impresie 

deosebită în patria rugby-ului”. 

 

D-nul consilier Radu Niţu: „ai dus şi tu ceva acolo ...” 

 

D-nul consilier Aurel Bâcu: „d-nul Cazaciuc, a avut grijă să mă doteze, să pot 

oferi plachete, cărţi, broşuri.  

Nu ne ducem noi acolo cu ceea ce au ei cel mai bun. Vinul.  

Ei îl au mult mai bun şi mult mai mult decât noi”. 

 

Preşedinte de şedinţă d-nul Bogdan-Emilian Matişan: „eu nu cred că-i 

vinul mai bun din Franţa faţă de cel din România. 

Să fim patrioţi d-nule consilier. 

Ba chiar puteaţi să vă duceţi să prezentaţi, dacă tot aţi fost”. 

 

 

D-nul consilier Cătălin Vrabie: „legat în oarecare măsură de vizita din 

Franţa, dar colateral. Două aspecte.  

În primul rând încep cu acesta că îl termin mai repede. 

D-nuler Primar, vă rog să dispuneţi aparatului tehnic de specialitate, să 

identifice un spaţiu în zona Piaţa Unirii. 

Ştiu constrângerile pe care le avem cu spaţiile acestea. Dar eu vă rog totuşi, 

poate identificăm un asemenea spaţiu, pe care într-o formă sau alta să-l atribuim 

Clubului Sportiv Municipal, sau să-l rezervăm Clubului Sportiv Municipal, pentru a 

putea să-şi promoveze secţiile acolo, şi ar putea să-şi promoveze imaginea. 

Există din partea lor o disponibilitate şi mai mult de atât, un interes deosebit, să 

crească un pic vizibilitatea acestui club. Şi într-o discuţie mai veche şi mai de 

actualitate, ne-au rugat că identificăm un spaţiu, pe care, doar să-l punem la 

dispoziţie, ei să se ocupe de tot ce înseamnă amenajare, unde să poată să se 

întâlnească cu suporterii, cu oameni care sunt aproape de diferitele secţii pe care noi 

le avem la Clubul Sportiv Municipal. 

Eu cred că ar fi un lucru foarte bun şi am crea posibilitatea ca acest club să fie 

mai vizibil în municipiul Focşani. 

Punctul doi. Legat, aşa cum am spus, tot de vizita în Franţa, dar care nu are 

conotaţii sportive.  

Dvs. aţi văzut acolo şi aţi experimentat un lucru care se numeşte zona 

metropolitană şi care funcţionează extrem de bine în vestul Europei şi va funcţiona şi 

în România în următorii 10 ani sau 20 ani. 

Aţi văzut cum în jurul unui centru economic urban s-a creat o aglomerare, ce se 

numeşte zona metropolitană şi prin această structură, au reuşit să atragă foarte mulţi 

bani europeni.  

Este un lucru, pe care deasemenea vă rog d-nule Primar, să-l daţi în studiu 

direcţiei de specialitate, care se ocupă cu aşa ceva la Primăria municipiului Focşani şi 

să vedem în ce măsură şi noi, putem face acelaşi lucru. 
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 Eu le stau la dispoziţie, d-nul Bâcu, cred că le stă la dispoziţie cu ce a văzut 

acolo şi felul cum au reuşit ei să lege proiecte complexe de care beneficiază mai 

multe localităţi, mai multe comunităţi în cadrul acestei zone metropolitane. 

Eu ştiu că la momentul acesta în ţară şi în regiunea de sud-est sunt deja 4 zone 

care se concep. Vorbim de Constanţa, Tulcea, Brăila şi Galaţi, sunt cu un pas înaintea 

noastră. Constanţa discută deja de 300 milioane de euro. Tulcea mai puţin, este 

adevărat, este o zonă mai săracă şi Brăila şi Galaţi, tot pe acolo. 

Poate găsim şi noi posibilităţi, eventual contactăm şi ceilalţi colegi primari şi  

alte localităţi, după ce se trasează această ... Eu ştiu că există, cred, într-o oarecare 

măsură creionată situaţia aceasta şi în strategia de dezvoltare. Şi din informaţiile pe 

care le am eu, va fi singura modalitate în viitor de a accesa la modul de sume mari, 

fonduri de la Uniunea Europeană. 

Este bine să nu stăm pe loc, sau să ne pregătim de acum pentru ce va urma”. 

 

D-nul Primar Decebal Bacinschi: „vreau să vă anunţ că în luna august voi fi 

în concediu de odihnă, câteva săptămâni. Mi se pare normal să anunţ Consiliul Local.  

Locul meu cred că o să-l ţină d-nul Viceprimar Necula, aşa că, cu dânsul o să 

discutaţi. 

Nu ştiu dacă este posibil, şi aici ar trebui să întrebăm. Dacă unul din spaţiile 

acestea, cel puţin acela cu etaj, pe care-l avem în Piaţa Unirii, nu am putea să-l dăm 

Clubului Sportiv Municipal pentru propunerea d-nului consilier Vrabie.  

Să răspundă cineva ...” 

 

D-na Cristina Costin: „se poate”. 

 

D-na Paula Mându: „are destinaţia spaţiu comercial”. 

 

D-nul Primar Decebal Bacinschi: „păi, îi schimb destinaţia din spaţiu 

comercial, printr-o hotărâre de Consiliu Local ...” 

 

D-na Cristina Costin: „ar trebui să meargă să vadă ...”. 

 

D-nul consilier Cătălin Vrabie: „iertaţi-mă. Nu ştiu dacă spaţiu acela despre 

care noi am discutat, care are destinaţie de florărie, acela este şi mai bine poziţionat”. 

 

D-na Paula Mându: „acela s-a închiriat”. 

 

D-nul consilier Cătălin Vrabie: „acela s-a închiriat”. 

 

D-nul Primar Decebal Bacinschi: „dar şi celălalt este bun. Este în Centru, 

este în Parc, chiar lângă Casa de Cultură, acela cu etaj, în spatele Bisericii ...” 

D-nul consilier Cătălin Vrabie: „este parter, sau etaj ...” 

 

D-nul Primar Decebal Bacinschi: „este parter şi etaj ...” 

 

D-nul consilier Cătălin Vrabie: „şi este disponibil oricare? Cred că  parterul  

e mai potrivit. 
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Decideţi în Consiliul de Administraţie şi vedem ...”  

 

D-nul Primar Decebal Bacinschi: „ei, dar îl poţi da tot, dacă tot l-ai dat. 

Îl dai tot, şi ai terminat povestea. 

Bine, o să ne ocupăm noi de treaba aceasta. 

Mai sunt alte probleme ?” 

 

D-nul consilier Vasile Vasiloiu: „d-nule Primar, două vorbe vreau să spun. 

Ştiţi foarte bine că au fost Zilele Focşani-ului, şi au fost delegaţiile acelea 

străine. 

Nu vreau să fac un reproş, dar, este cu atât mai rău ca din toate delegaţiile 

străine să nu avem decât trei consilieri locali care să participe cu delegaţiile. 

Nu vreau să vă fac un reproş, dar totuşi, am avut delegaţii străine şi să nu avem 

consilieri locali de la Focşani să-i primească?  

D-nul Primar, cu doi consilieri pe lângă dânsul, au primit toate delegaţiile?  

Deci, îmi pare foarte rău, dar eu cred că ar trebui să fim mai mulţi. Părerea 

mea”. 

 

 Preşedinte de şedinţă d-nul Bogdan-Emilian Matişan, constată că au fost 

epuizate punctele de pe ordinea de zi, consideră lucrările încheiate şi mulţumeşte 

tuturor pentru participare.  

 

 Drept pentru care s-a încheiat prezentul proces verbal. 

 

 

 

 

            PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ,                         S E C R E T A R U L 

                Bogdan-Emilian Matişan                       MUNICIPIULUI FOCŞANI, 
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